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Com a punt mes destacat de
l'ordre del dia, cal dir que l'Asse-
mblea General Ordinària de la
Federació d'Entitats Locals de
les Illes Balears (FELIB) va apro-
var per unanimitat els pressu-
posts que pertanyen a l'exer-
cici del 2004, els quals comprenen
una partida de despeses de
472.093,62 euros (78.549.769 pe-
ssetes). També cal ressaltar que
a l'Assemblea General Extraor-
dinària, duita a terme a continua-
ció, es va aprovar per unanimitat
l'únic punt de l'ordre del dia: la
proposta de modificació dels
Estatuts de la FELIB per adap-
tarlos a la Llei 1/2002, de 22 
de març, reguladora del dret
d'associació, que no és una
modificació substancial sinó una
adaptació per exigències legals.

Quant a l'informe de Presidèn-
cia, el president de la Federació
va exposar a tots els presents els
projectes que es duran a terme
fins al primer semestre de l'e-
xercici del 2004 i els que s'estan
elaborant amb vista al semestre
següent. Pel que fa als ja realit-
zats, s'han de ressaltar les jorna-
des informatives referents a la
Llei de mesures per a la moder-
nització dels governs locals i els
acords de col·laboració amb el
Centre Balears Europa (CBE)
tant en el capítol de cursos for-
matius com en l'elaboració dels

L'Assemblea dóna via lliure a la reforma
dels Estatuts de la FELIB

El pressupost per a l'exercici del 2004 puja fins a uns 472.093,62 euros
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Els assembleistes presents mostraren un gran interès

El bon ambient i la cordialitat foren presents en tot moment a l'AssembleaEl president, Carlos Delgado, i la secretària general, Joana Alomar, amb el nou format del butlletí

butlletins setmanals del Centre
Balears Europa. També es res-
saltaren les subvencions i els
convenis establerts amb la Con-
selleria d'Interior. 

Del capítol d'ingressos i de
despeses, una vegada aprovats
els exercicis pendents del 2002,
amb rendició de comptes anuals,
i del 2003, amb l'execució del
pressupost, el president de la
FELIB, Carlos Delgado, va fer
desglossar els apartats pressu-
postaris que pertanyen a l'exerci-
ci del 2004. S'exposà el capítol de
despeses previstes per la Fede-
ració en aquest any natural i que
pugen fins a 472.093,62 euros
(78.549.769 pessetes), la qual
cosa suposa un increment del
38,3 % respecte de la partida
pressupostària de l'exercici 
del 2003, amb un repartiment
equitatiu dels percentatges al 25
% en els conceptes següents:
despeses de personal, Pla de for-
mació contínua, altres estudis
tècnics d'interès per a la FELIB, 
i el 25 % restant destinat a asses-
sorament professional, de prem-
sa i lingüístic. 

En l'apartat d'ingressos, es va
indicar que un 80 % provenen de
l'apartat de subvencions, mentre
que el 20 % restant correspon a
les quotes dels associats a la
FELIB. Ambdues partides (la

d'ingressos i la de despeses)
foren aprovades per unanimitat. 

En el punt referent als assum-
ptes de tràmit, es va fer saber als
presents que l'Institut Nacional
d'Administracions Públiques (INAP)
confirmà la subvenció per al Pla
de formació corresponent a l'any
en curs, i que suma un total de
126.921,18 euros. Es té la pre-
visió de realitzar 36 cursos 
a les Balears, 13 a Mallorca, 10 
a Menorca, 10 a Eivissa i 3 a For-
mentera.

PRESENTACIÓ DEL BUTLLETÍ 
DE LA FELIB

Cal destacar que tant a l'Assem-
blea com en la compareixença
feta davant els mitjans de comu-
nicació, el president de la FELIB,
Carlos Delgado, conjuntament

amb la secretària general, Joana
Alomar, pre sentaren el nou 
format del butlletí ILLES
INFORMACIÓ, amb què es pretén
que els diferents consistoris de la
comunitat balear estiguin per-
fectament informats de totes les
iniciatives que du a terme la
Federació.



Joana Alomar i Serra, secretària
general de la Federació d'Entitats
Locals de les Illes Balears, va néi-
xer el 30 d'abril de 1965 a la locali-
tat de sa Pobla (Mallorca).

Un cop acabats els seus estudis
generals, d'auxiliar administratiu,
de secretariat, d'analista compta-
ble i d'ofimàtica, comença la seva
trajectòria política, una faceta per
la qual sempre havia mostrat inte-
rès. De fet, l'any 1999, Unió Mallo-
rquina li proposà formar part de les
llistes de sa Pobla, i s'integrà a
l'Ajuntament de la seva localitat
natal en qualitat de regidora,
càrrec que continua tenint després

Entrevista 

La FEMP, 
en contra del cruel terrorisme 

Joana Alomar, secretària general de la FELIB

Antoni Reynoso, Patricia Guasp, Carlos Delgado, Joana Alomar i Jeroni Salom

Joana Alomar, secretària
general de la FELIB

de les eleccions municipals cele-
brades l'any 2003.

– Com afrontau aquesta nova

etapa com a secretària general de

la Federació?

– Amb una gran il·lusió i unes
enormes ganes de treballar per
poder apropar als ajuntaments de
la nostra comunitat tota la informa-
ció referent a l'Administració local.

– Quines tasques us correspon

afrontar dins la FELIB?

– Dirigir els serveis tècnics i
administratius de la Federació. Faig
les convocatòries de les sessions
de l'Assemblea General, del Con-

sell Executiu i de la Comissió
Permanent. També duc a terme
altres tasques de supervisió de la
tresoreria i la comptabilitat de la
FELIB, custodii i pos al dia l'arxiu
general de la Federació, i a més és
responsabilitat meva el treball que
es fa en els serveis de la Federació.
Totes aquestes obligacions sempre
han de tenir la supervisió, el bene-
plàcit i el vistiplau del president de
la FELIB. 

– Pel que fa a la Federació, qui-

nes fites esperau complir durant

aquesta legislatura?

– Ajudar a unificar tots els muni-
cipis en la Federació, apropar la
màxima informació a tots els ajun-
taments mitjançant jornades, cur-
sos, a través del departament d'as-
sessoria jurídica, etcètera.

– Quina imatge ha d'oferir la

FELIB de cara a l'exterior?

– Hem de ser un mirall en el qual
es puguin reflectir els nostres ide-
als d'unificació i s'ha de fer un tre-
ball rigorós per aconseguir final-
ment una millor Administració
local.

– Com veuríeu la unió de l'AMIB

i la FELIB?

– Crec que tots hem de ser capa-
ços de fer feina pels interessos
municipals amb independència
dels colors polítics. Per tot això,
s'ha d'aconseguir aquesta unifica-
ció i s'ha d'impedir que es tornin a

donar les causes que motivaren la
divisió.

– Quins assumptes us demanen

els membres de la Federació que

es tractin a les reunions de la

Comissió Executiva i de la

Comissió Permanent?

– Realment, fins ara no hi ha
hagut sol·licituds concretes, però sí
que s'ha de ressenyar que hem tin-
gut bastant de feina quant al capítol
de la modificació dels Estatuts de la
FELIB, així com el nomenament
dels representants de la Federació
a les diferents comissions externes
i l'elaboració del Pla de formació.

– Al igual de la resta d'institu-

cions estatals, també la FELIB s'ha

sumat des del primer moment a la

repulsa unànime dels atemptats

de l'11-M a Madrid.

– Per descomptat. Sigui quina
sigui la seva imatge exterior, el fons
d'un atemptat terrorista és el
mateix, per això tots hem d'estar
units i condemnar aquests actes
que tant de dolor causen a l'ésser
humà. 

– I ja per acabar, què demanaríeu

als ajuntaments associats a la

Federació durant aquesta legisla-

tura?

– Màxim interès i col·laboració
en les activitats comunes a tots els
municipis de la comunitat i les
que posi en marxa la Federació
mateixa.

“Els ajuntaments d'Espanya
condemnem el greu i criminal
atemptat de Madrid. Recollim
el sentiment de dolor i a la
vegada de ràbia i d'indignació
de tots els nostres veïnats
commocionats per la mort de
tants innocents, per la des-
gràcia que trenca el futur de
tantes famílies, per la desraó,
el fanatisme i la bogeria d'uns
pocs que intenten trencar la
nostra convivència pacífica i
enderrocar els pilars de la
nostra democràcia [...]."

D'aquesta manera mani-
festava la FEMP en una nota

pública adreçada a tots els
ajuntaments d'Espanya la
seva més profunda repulsa
per l'horrorós atemptat suc-
ceït el passat, i ja inoblidable,
11 de març. La FELIB se soli-
daritzà plenament amb la
nota emesa per la FEMP i amb
l'acte d'homenatge que la
Federació Espanyola de
Municipis realitzà al Pavelló
Municipal de Madrid, que
comptà per a l'ocasió amb la
presència de Joan Albertí
Sastre en la seva condició de
vocal del Consell Executiu i de
la Comissió Permanent de la
FELIB.

La Federació d'Entitats Locals, en
virtut del conveni de col·laboració
signat amb el Centre Balears
Europa (CBE), ha concedit una beca
a Patricia Guasp Barrero, després
d'estudiar detingudament els
currículums rebuts. La seva tasca a
Brussel·les serà ajudar i assesso-
rar els consistoris municipals que
pertanyen a la FELIB amb referèn-
cia als programes europeus d'inte-

rès per als ajuntaments de la nos-
tra comunitat. Patricia Guasp visità
el passat 24 de març les
instal·lacions de la FELIB, i es reuní
de manera informal amb el presi-
dent, Carlos Delgado, i la secretària
general, Joana Alomar, juntament
amb Jeroni Salom, subdirector de
l'àrea tècnica del CBE, i Antoni
Reynoso, tècnic consultor del
Centre Balears Europa.

Patricia Guasp, becada per la
FELIB, visita la Federació



Locals, i en la jornada inaugural hi
hagué els ponents següents:

Joan Celma (coordinador general
de l'Ajuntament de Montcada, pre-
sident de l'Associació Catalana de
Gestors Esportius i director del
Màster de Gestió Esportiva Mu-
nicipal de l'INEFC a Barcelona),
Antoni Jiménez (gerent de l'Àrea de
Territori i Serveis de l'Ajun-tament
de Montcada i professor de la
Universitat Ramon Llull) i Ramón
Valero (gerent de la GEAFE). 

Després de la benvinguda dona-
da pel vicepresident de la FELIB,
Joan Cerdà, i pel gerent de l'Àrea
Esportiva de l'EBE, Pep Barceló,
arribà el torn dels ponents. 

Cal destacar la ponència presen-
tada per Joan Celma, persona de
dilatada experiència en el món de
la gestió esportiva. 

L'esport d’ambit social

Celma va indicar que l'esport no
tan sols s'ha d’enfocar des del punt
de vista competitiu i d'espectacle,
sinó que també s'ha de tenir en
consideració l'esport d'àmbit so-
cial, el que practica bona part de la
població: "S'ha de tenir en compte
que de cada sis persones que prac-
tiquen esport, cinc pertanyen a
l'esport social. I a més és gent que
paga una quota per practicar esport
en un gimnàs, centre esportiu,
etcètera, cosa que no té lloc dins
l'àmbit de l'esport professional. A
més, soluciona diversos problemes
d'integració o d'interrelació perso-
nal, i es crea un nou mercat que
propicia l'aparició de nous llocs de
feina, que connecta perfectament
amb el turisme, amb el medi
ambient, etcètera. L'esport té una
gran capacitat per dur endavant
una tasca d'integració social de pri-
mer ordre, i crec que els polítics

encara no han sabut fer ús d'a-
questa possibilitat."

Gestió esportiva a les Balears

Quant a la gestió esportiva muni-
cipal a les Balears, el ponent fou
clar i concís a l'hora d'indicar que
"Mallorca té una tradició esportiva
de primer nivell i que realment
s'està tractant bé, però també s'ha
de veure com s'enfoquen els altres
àmbits esportius, els que es practi-
quen en l'àmbit municipal. En
aquest sentit, no consideram que
estiguin abandonats, sinó que
necessiten igual que a la resta de
Espanya un nou impuls, uns nous
criteris que estiguin basats en l'efi-
ciència. La responsabilitat que té
en aquest sentit la FELIB és preci-
sament detectar aquestes anoma-
lies per poder millorar-les. I nosal-
tres, que ja tenim certa experiència
en això, procuram a través d'aques-
tes jornades aportar els nostres
coneixements perquè sigui possi-
ble".

Sobre l'associacionisme entre

gestors esportius, Joan Celma va
explicar que "no és un lobby ni res
per l'estil. Es tracta de professiona-
litzar millor l'àmbit esportiu, tenir
més criteri, millorar-ne els serveis
i la capacitació", en un clar missat-
ge de tenir dins el camp de l'esport
diferents sectors de la vida quoti-
diana i professional, com la inclusió
de professionals de diferents
àmbits sectorials en el món de la
gestió esportiva, com així va indicar
Celma: "Integració de l'economia
per un millor ajustament de pres-
suposts, recursos humans perquè
l'esport el facin persones, els
temes de màrqueting i comunica-
ció, el tema de l'Administració
pública, del dret, etcètera. En defi-
nitiva, multidisciplines."  

Èxit sense precedents de les Jornades 
de l'Esport Municipal 

Panoràmica de la sala d'actes en la jornada inaugural

Joan Celma, un dels conferenciants, durant la seva ponència

La Comissió Permanent reunida a Formentera dóna llum verda al
procés d'unificació de la FELIB i l'AMIB

Panoràmica de la reunió de la Comissió Permanent a Formentera

La reunió de la Comissió Perma-
nent que es va fer el passat 16 de
març a la sala de plens de
l'Ajuntament de Formentera mar-
carà ben segur un abans i un des-
prés de la FELIB. I és que en aquest
acte es va acordar la creació d'una
comissió per realitzar el procés
d'unificació de la FELIB i l'AMIB,
seguint el punt quart de l'ordre del
dia referent a aquest tema. Aquesta
qüestió fou aprovada per unanimi-
tat dels membres presentes de la
Comissió Permanent. Dins aquest
punt, també es va acordar que
aquesta comissió estigui formada
per un membre de cada partit polí-
tic d'entre tots els representants
tant del Consell Permanent com de
l'Executiu. En principi, seran els

mateixos membres que ja formaren
part de la recent comissió per
modificar els Estatuts de la
Federació d'Entitats Locals de les
Illes Balears.

També cal destacar la ratificació
dels nomenaments del president
de la FELIB, Carlos Delgado, i del
vocal i batle de Binissalem, Miquel
Nadal, com a membres del Consell
Federal de la FEMP (Federació
Espanyola de Municipis i
Províncies). Joana Alomar, secretà-
ria general de la FELIB, també va
ser confirmada com a membre
suplent del Consell Federal de la
FEMP.

La Comissió Permanent també
va notificar la petició formulada en
el seu moment per l'Ajuntament de

Muro. Una petició que es ratificarà 
i s'aprovarà en el pròxim Consell
Executiu per integrar-se com a
membre de la FELIB. Pel que fa 
al punt 7, referent a las pròximes

reunions de la FELIB, s'ha establert
el 28 de maig com a data per dur 
a terme el Consell Executiu a
Menorca.

El rol del gestor esportiu en l'àm-
bit municipal, conjuntament amb
les experiències de la gestió indi-
recta en l'àmbit municipal i les
experiències de la gestió indirecta
de serveis esportius, foren els
eixos fonamentals sobre els quals
giraren les Jornades de l'Esport
Municipal organitzades per la

FELIB i l'Escola Balear de l'Esport
(EBE). Un acte que va tenir una
gran acceptació de regidors, tèc-
nics esportius municipals de les
Balears, llicenciats, mestres d'edu-
cació física i estudiants. 

Aquestes Jornades es feren
durant els dies 25 i 26 de març a la
seu de la Federació d'Entitats



Questionaris Membres de la Felib
2003-2007

AJUNTAMENT DE MAÓ
Nombre d'habitants: 26.066 (informació: INE 2003)  
Situació geogràfica: Maó és un municipi de l'illa de Menorca d'uns 109 quilòmetres quadrats 
i limita al nord amb el mar, a l'est amb el mar i els termes des Castell i Sant Lluís, al sud amb
el municipi de Sant Lluís i amb el mar, i a l'oest amb els municipis d'Alaior i des Mercadal. 
web: www.ajmao.org - Telèfons de contacte: 971 369 800 / 971 354 586 (fax)

– Què pensau de la tasca que du a terme

la FELIB en aquesta nova etapa?

– Crec que s'hauria de reivindicar un
Pacte Local millor i més favorable al
municipi.
– Quin resum ens podeu fer dels primers

mesos d'aquesta legislatura al capdavant

de l'Ajuntament?

– El pla d'acció per al mandat és el
següent: millora del servei al ciutadà, un

nou pla general, un pla d'instal·lacions
esportives i dur a terme les polítiques
d'habitatge.  
– Quins temes voldríeu que es tractassin

a la Federació?

– Reivindicació d'un Pacte Local millor 
i que, com ja he esmentat anteriorment,
que sigui més favorable al municipi.

Artur Bagur  - batle de Maó
Nascut a Maó, n'és batle des de l'any 1993. Aquesta és la seva quarta legislatura al capdavant del consistori 
maonès. Pertany al PSOE. Fou regidor de l'Ajuntament de Maó des de l'any 1983.

AJUNTAMENT DE FORNALUTX
Nombre d'habitants: 678 (informació: INE 2003)  
Situació geogràfica: Fornalutx és un municipi de l’illa de Mallorca que sempre ha estat vinculat 
a Sóller, població veïna, ja que fins l’any 1813 estava dins el  mateix terme. Se n’independitzà 
l’any 1837.  
web: www.ajfornalutx.net - Telèfons de contacte: 971 631 901 / 971 634 037 (fax)

— Què pensau de la tasca que du a terme

la FELIB en aquesta nova etapa?

— Crec que fa una bona tasca, encara que
s’haurien de tractar temes com l'aclari-
ment de les competències de la Comissió
de Patrimoni de Mallorca, qüestió que ens
està creant molts de problemes.
— Quin resum ens podeu fer dels 

primers mesos d’aquesta legislatura 

al capdavant de l’Ajuntament de

Puigpunyent?

— He de dir que els primers mesos 
de legislatura han estat bons, encara que
sempre es poden millorar. Hem de procu-
rar que augmenti el finançament de
municipis petits que, com el nostre, tenen
pocs recursos. 
— Quins temes voldríeu que es 

tractassin a la Federació?

— Especialment el tema de l'aclariment
de les competències de la Comissió de
Patrimoni de Mallorca.

Joan Albertí i Sastre (batle de Fornalutx)
Nascut a Fornalutx fa 58 anys, ha estat professional de la hostaleria durant 35 anys. Pertany al PP i compleix la 
primera legislatura com a batle. Abans de ser batle, ha estat en 4 legislatures diferents tinent de batle.


